Giant Bling: World's Second-Largest Diamond Unearthed
The newly unearthed diamond is the second largest in the world at 1,111 carats.
A mining company operating in Botswana recently announced that it has "recovered" the second-largest diamond in the world. And, no, you wouldn't want to wear it on your ring finger.

At 1,111 carats, the rock weighs 227 grams and measures 65 by 56 by 40 millimeters. The high-quality gemstone is a Type IIa diamond, which means that it contains no measurable nitrogen impurities, rendering it almost completely transparent. Mineral impurities and structural defects are what give certain diamonds their distinct colors.

The gem is the largest of its kind to ever be found in Botswana and the largest diamond to be discovered anywhere in the world in more than 100 years, according to officials from the Lucara Diamond Corp., which discovered the massive gemstone. But, it's not the biggest diamond of them all.

That title goes to the gigantic "Cullinan" diamond, a 3,106-carat shiny rock discovered in Pretoria, South Africa, in 1905. The 603 g gem was cut into about 100 pieces in 1908, and the largest of these is about 530 carats (about half the size of the newly unearthed Botswana diamond). That stone is mounted in the British Sovereign's Royal Scepter, which is on display at the Tower of London.

Two other huge white diamonds — 813 carats and 374 carats — were also recently found at the Lucara Diamond Corp.'s Karowe mine in Botswana, the BBC reported.

The world's second-largest diamond has yet to be evaluated, and its price is not currently known. However, a much smaller, 341.9-carat diamond recovered in Lucara's mine sold for $20.6 million, or $60,000 a carat, in July, according to Bloomberg Business. So, if this giant piece of bling is something you'd like to own, you'd better start saving now.

Гигантское ювелирное украшение: Второй по величине найденный бриллиант.
Недавно выкопанный бриллиант является вторым по величине в мире в 1,111 карат.

Добывающая компания, действующая в Ботсване, недавно сообщила об обнаружении второго по величине бриллианта в мире. Да, но, вы не захотите носить его на вашем безымянном пальце.  

В 1111 каратов, камень весит 227 граммов, размеры драгоценного камня составляют 65х65х40 миллиметров. Высокое качество драгоценного камня принадлежит типу алмазов IIa, без примесей азота или бора, что делает его почти полностью прозрачным. Минеральные примеси и структурные дефекты — это то, что дает определенным бриллиантам особенный цвет.
По мнению сотрудников, из компании lucara diamond, которые обнаружили драгоценный камень, он является самым большим алмазом из камней своего рода, когда-либо найденных в Ботсване и самым огромным из всех тех камней, которые были найдены где-либо на земле за последние более чем 100 лет. Но он не самый большой.
Титул самого огромного алмаза по праву заслуживает алмаз " Куллиниан ", “Звезда Африки”, -3106 карат обнаружили в Претории, Южная Африка, в 1905 году. в 1908 году камень массой в 603 г был разрезан на 100 частей, и крупнейший из них камень, около 530 карат (около половины размера, выкопанного Ботсванского алмаза). Это камень, закреплён на скипетре Британского Королевского монарха, который выставляется в лондонском Тауэре.

Два других огромных белых бриллиантов - 813 карат и 374 карат - также недавно найдены на шахте Karowe компании Lucara Diamond в Ботсване, сообщает ВВС.

Второй по величине алмаз в мире еще предстоит оценить, так что его цена не известна в настоящее время. В июле Lucara продала алмаз того же типа, но существенно меньших размеров (341,9 карата), за $20,6 млн, или $60 тыс. за карат в соответствии с Блумберг бизнес. Так что, если этот гигантский камень, то что вы хотели бы иметь, вам лучше начать экономить сейчас.

